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BROI.0012.8.6.2019 

 

Protokół nr 6/19 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 6 września 2019  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 28 maja 2019  roku o godzinie 14:05 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych Pani Ewa Kończyńska dokonała otwarcia obrad Komisji, powitała wszystkich 

członków Komisji i zaproszonych gości Panią Magdalenę Fejdowską – Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego we Włocławku, Panią Zofie Ziółkowską – Zastępcę Państwowego Inspektor 

Sanitarnego we Włocławku, Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora SPZPS we Włocławku 

oraz Panią Agatę Wojtkowską – członka Zarządu Powiatu we Włocławku. 

  

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdziła, że w obradach uczestniczy 4 

osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący  Komisji poinformowała, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytała treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 5/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 28 maja 2019 r. 

5. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w  

I połowie 2019 roku.  

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku za 2018 rok.  

7. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2019 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za przyjęciem porządku obrad i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za-4 

przeciw-0 

wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

przyjęła porządek obrad składający się z 9 punktów.  
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Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 5/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 28 maja 2019 r. 

5. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w  

I połowie 2019 roku.  

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku za 2018 rok.  

7. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2019 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad Komisji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 5/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 28 maja 2019 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformowała, że z ostatniego posiedzenia Komisji został sporządzony 

protokół nr 5/19 z dnia 28 maja 2019 r., który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwag do sporządzanego protokołu? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

protokołu i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że protokół nr 

5/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 28 maja 2019 r. został przyjęty.  

 

Na obrady przybył Pan Roman Tomaszewski. W obradach uczestniczy 5 członków komisji. 

 

5. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w  

I połowie 2019 roku.  

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Magdalenę Fejdowską – Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego we Włocławku o przedstawienie tematu.  

Pani Magdalena Fejdowska- Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 
poinformowała, że sytuacja epidemiologiczna chorób zakaźnych i zakażeń omawianego okresu była 

zróżnicowana, należy uznać ją za dobrą. Podobnie jak w latach wcześniejszych, nie przywleczono 

na teren naszego powiatu i miasta chorób szczególnie niebezpiecznych i wysoce zakaźnych. Na 

ospę wietrzną zapadalność wzrosła, natomiast na grypę zachorowalność zmalała. Odnotowano 

pojedyncze przypadki takich chorób jak: świnka. W I półroczu 2019 r. zgłoszono 4 nowe osoby, 

które odmówiły obowiązku wykonania szczepień u swoich dzieci (7dzieci). W stosunku do osób 

uchylających się  od obowiązku sczepień prowadzone są postępowania mające na celu 

wyegzekwowanie obowiązku poddania swoich dzieci szczepieniom ochronnym. W okresie 

sprawozdawczym, podobnie jak w ubiegłych latach nie rejestrowano przypadków zatruć grzybami, 

jadem kiełbasianym, włośnicy, czerwonki, bakteryjnej, zachorowań na wirusowe zapalenie wątroby 

typu A; nie odnotowano również ognik chorób przenoszonych drogą pokarmową. W I półroczu 
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2019 roku odnotowano wzrost liczby zgłoszonych zachorowań na wirusowe zapalenie wątroby. Nie 

odnotowano zachorowań o etiologii mieszanej B+C. W analizowanym okresie zgłoszono zakażenie 

HIV i zachorowanie na AIDS u 62 letniej mieszkanki Włocławka. Zapadalność na boreliozę  

w I półroczu 2019 roku wzrosła. Zarejestrowano 17 przypadków tej choroby 12 wmieście  

i 5 w powiecie. U wszystkich chorych rozpoznano wczesną skórną postać choroby  

z charakterystyczną zmianą skórną typu rumień wędrujący. W półroczu 2019 r. odnotowano wzrost 

zapadalności na gruźlicę w stosunku do ubiegłego półrocza. Zarejestrowano 15 przypadków 

zachorowań na gruźlice. – 5 w mieście i 10 w powiecie. W I półroczu 2019 roku negatywnie pod 

względem stanu sanitarnego , w tym technicznego oceniono jeden podmiot leczniczy – przychodnie 

specjalistyczną we Włocławku udzielającą ambulatoryjnych świadczeń zdrowotnych.  W I półroczu 

poprawie uległ stan snitarno-techniczny podmiotu leczniczego, który przeniósł się do nowo 

wybudowanego obiektu, który jest nowy o wysokim standardzie, zastosowanych materiałów 

wykończeniowych, armatury oraz wyposażenia pomieszczeń. Na koniec I półrocza 2019 roku na 

terenie Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego wodę przydatną do spożycia dostarczało 100% 

wodociągów, zaopatrując  w nią 189808 mieszkańców, w tym 1030000 mieszkańców Miasta 

Włocławek i 86808 mieszkańców Powiatu Włocławskiego. Jednak w 3 przypadkach woda była 

warunkowo przydatna do spożycia przez ludzi tj. Gliznowo gm. Lubień Kujawski, Smólnik gm. 

Włocławek, i Chodecz gm. Chodecz. W I półroczu 2019 w ramach nadzoru sanitarnego 

prowadzonego przez PPIS we Włocławku w 3 obiektach zlokalizowanych we Włocławku; 

Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Bł. Ks. J. Popiełuszki, domu pomocy społecznej 

 i placówce opiekuńczo-wychowawczej pobrano do badań laboratoryjnych 12 próbek w celu 

dokonania oceny zakażenia instalacji wodociągowej ciepłej wody przez bakterie z rodzaju 

Legionella sp. W ciepłej wodzie pobranej w tych obiektach nie stwierdzono przekroczeń 

dopuszczalnej liczby bakterii Legionella sp. W I półroczu 2019 roku na terenie Miasta Włocławek  

i Powiatu Włocławskiego utworzono 6 kąpielisk. Nie zostały utworzone miejsca okazjonalnie 

wykorzystywane do kąpieli. Wszystkie kąpieliska spełniały określone wymagania. Prowadzony jest 

również nadzór nad obiektami żywienia zbiorowego, produkcji i obrotu środkami spożywczymi. 

Większość obiektów posiadała prawidłowy stan sanitarno-techniczny. Skontrolowanych zostało 

303 obiektów, z których w 65 stwierdzono nieprawidłowości. Na polecenie Głównego Inspektora 

Sanitarnego w marketach przeprowadzono 12 kontroli mających na celu zapewnienie i utrzymanie 

właściwego stanu higienicznego wózków i koszyków. Nałożono 2 mandaty na kwotę 200 zł.  

W I półroczu 2019 roku PIS inicjowała, koordynowała i realizowała na terenie miasta Włocławka i 

Powiatu Włocławskiego 11 programów edukacyjnych oraz kilka interwencji nieprogramowych. PIS 

prowadzi działalność oświatową pt. „Chroń się przed kleszczami wszystkimi sposobami”.  

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny poinformowała członków komisji, że jeśli chodzi  

o awarię oczyszczalni Czajka w Warszawie to PIS nie nadzoruje wód rzecznych, ani wód 

kąpieliskowych  Wiśle, ponieważ Wisła nie jest miejscem do kąpieli. Aczkolwiek jest miejscem 

rekreacji i korzystania w postacie sprzętu, jachty, kajaki, czy rowery wodne. Tym zajmuje się 

ochroną środowiska, ale patrząc ochronę zdrowia i życia mieszkańców też robiono pobory. 29 i 30 

sierpnia wykonywano pierwsze, zerowe pobrania, aby wyniki były odniesieniem. Próbki były 

pobrane w 4 miejscach  na Zalewie Włocławskim przy ul Płockiej, na przystani Marina 

Zarzeczewo, i na przystani wodnej przy ul. Piwnej, w Wistce Szlacheckiej gdzie stacjonują jachty  

i różne łódki. Wyniki były zadawalające na tyle, ze nie przekraczały norm kapieliskowych. Te 

wyniki były przekazywane na bieżącą do Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa. 

Następne wyniki były pobrane w dniu 3 września br. Tu nieznacznie w porównaniu do tych 

zerowych wyników pogorszyła się jakość wody, ale również mieściły się w granicach wody, która 

jest przydatna w kąpieliskach. Trzecie wyniki pobrane w dniu 4 września br. Też są mniej więcej na 

tym samym poziomie. Nie ma istotnego zagrożenia, ale PIS w celu realizacji zadań 

profilaktycznych w dalszym ciągu ostrzega przed korzystaniem z wody, ponieważ w dalszym ciągu 

te ścieki  płyną. Inspektor podkreśliła, ze Wisła ni jest miejscem do kąpieli.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, jakie badania są wykonywane? 

Pani Magdalena Fejdowska- Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku 
poinformowała, że są to badania mikrobiologiczne. Badania główne to Escherichia coli (pałeczkę 
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okrężnicy), enterokoki (bakterie kałowe) to są bakterie, które bytują w przewodzie pokarmowym 

człowieka, ale  w nadmiernej ilości mogą spowodować groźne zatrucia i zakażenia.  

Przewodniczący Komisji zapytała, czy do przedłożonej informacji są  jakieś pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem Informacji 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w I połowie 2019 roku   

i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

przyjęła Informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w  

I połowie 2019 roku. 

Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w  

I połowie 2019 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 

Włocławku za 2018 rok.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że członkowie Komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 rok. Przewodniczący 

Komisji poprosiła Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora SPZPS we Włocławku  

o przedstawienie tematu.  

Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że rok 2018 

zakończył się niewielkim wynikiem dodatnim. Udało się pozamykać elementy wszystkich 

obszarów, jeśli chodzi o kontraktowanie jak i rozliczenie na koniec roku, co pozwoliło na 

zwiększenie przychodów w porównaniu do roku poprzedniego. Patrząc na sytuacje, która miała 

miejsce przez cały rok trudno mówić o elementach, które mogłyby ten wynik finansowy poprawić. 

Kontrakty z NFZ są na takim samym poziomie jakim były. Nie ma możliwości negocjowania. 98% 

przychodów, które otrzymuje jednostka otrzymuje je od NFZ. Wzrost minimalnego wynagrodzenie 

spowodowało taki, a nie inny skutek na całej dzielności firmy oraz wzrost kosztów energii 

elektrycznej, który jest coraz bardzie odczuwalny. W zeszłym roku zaobserwowano brak 

wykwalifikowanej kadry. Specjalistów jest coraz mniej, co powoduje, że rynek się kurczy i nie 

widać drogi pozwalającej na dostępność lekarzy, dotyczy to również rehabilitantów. Zauważalny 

był wzrost eksploatacji sprzętu medycznego. Wzrost kosztów zakupu nowego sprzętu nie pozwolił 

na wygenerowanie większego wyniku.  

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, czy mają pytania? 

Wobec braku głosów  w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 rok i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 rok. 
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Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 rok stanowi załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

7. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2019 r. 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że członkowie Komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2019 r. 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

Przewodniczący Komisji poprosiła Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora SPZPS we 

Włocławku o przedstawienie tematu.  

Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że SPZPS we 

Włocławku za okres od 1 stycznia 2019 r. do 30 czerwca 2019 r. uzyskał ujemny wynik finansowy 

w postaci straty netto w wysokości 231 488,09 zł. Przychody całkowite w I półroczu 2019 roku 

wyniosły 7 473 390,37 zł, natomiast koszty całkowite za I półrocze wyniosły 7 700 535,17 zł. Dla 

porównania dyrektor  poinformował, że na dzień 30.04.2019 r. jednostka osiągnęła również ujemny 

wynik finansowy w wysokości 246 786,95 zł., świadczy o tym, iż w okresie maj, czerwiec 

jednostka nie powiększyła straty. Główne przyczyny, które spowodowały taki wynik to to, że   

w okresie pierwszych 4 miesięcy wypłacane były do wynagrodzeń premie, nie było możliwości 

pozyskiwania środki finansowych z takich usług jak sterylizacja, laboratorium. Usługi ksero 

również się do tego przyczyniły, ponieważ ustawa, od 1 maja 2019 r.  wprowadziła zapis, że 

pierwsza kopia historii  choroby pacjentom ubiegającym się jest wydawana bezpłatnie. To nie jest 

mała strata, ponieważ w całym okresie jest to kwota około 100 000 zł. Kolejny ważny czynnik to 

wzrost  kosztów na rzecz pracowników z tytułu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych 

 o 9,68% ze względu na zwiększony odpis  z 900 zł na etat w 2018 roku, a  w roku 2019 1100 zł. 

Wzrost nie ujęty był w planie finansowym na rok 2019. Pomimo prób nie udało się uzyskać 

zwiększenia kontraktu jak również zwiększenia stawki, która pozwoliłaby podnieść przychody, 

które są głównym źródłem utrzymania. Podjęto działania dotyczące analizy poszczególnych 

poradni. Na dzień dzisiejszy można powiedzieć, które poradnie przynoszą zyski, a które straty. 

Prowadzone są rozmowy z poszczególnymi kierownikami. Są to bardzo rudne rozmowy, ponieważ 

lekarzy jest mało. Udało się zwiększyć kontrakt na chirurgie stomatologiczną. W trakcie tego 

półrocza zlikwidowano kuchnie, hipoterapie w Ośrodku Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych , 

przesunięto pracowników admiracyjnych na  inne stanowiska. Cały czas trwa etap nieprzedłużania 

umów o prace osobom, którym kończą się umowy. Z ostatnio wykonanej analizy wynika, że w 

niektórych poradniach koszty wynagrodzenia lekarzy pracowników stanowią 97-98%. Dyrektor 

rozpoczynają pracę zastał stan 194 osób zatrudnionych w jednostce, a obecnie jest 183, ale nikt nie 

został zwolniony. Rozpoczynany jest proces informatyzacji  i dyrektor ma nadzieje, że nie będzie 

więcej kar dotyczących nieczytelności zapisów. W miesiącu lipcu jednostka otrzymała zwiększenie 

na kontrakty: na absolutoryjną opiekę zwiększenie o 3%, na psychiatrię 5%, rehabilitację 10%. 

Mogą być największe problemy z realizacją rehabilitacji, ponieważ na rynku brakuje 

rehabilitantów. Cena rośnie, a jednostka nie mając większych przychodów nie może zaproponować 

wyższej ceny. Zostały zakupione dwa holtery, co wspomogło poradnie kardiologiczną.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

Informacji z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2019 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała Informację z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2019 

r. Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2019 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

8. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Nie było żadnych głosów.  

 

9.  Zakończenie obrad. 

 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu 6 

września 2019 roku o godzinie 14:50 dokonała zamknięcia obrad Komisji.     

                                                                                                                                                                 
                                                                                                           Przewodnicząca Komisji   

                                                                                                      Zdrowia i Spraw Społecznych 

                                                                                                     

                                 Ewa Kończyńska  
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Marta Grzegórska………………………….. 


